
Z Á P I S 
 
z 1. krajské setkání v roce 2010 partnerů Celostátní sítě pro venkov  (CSV) 

v Ústeckém kraji  
 

 

místo konání: sál Restaurace Větruše,  Fibichova 392, 400 01 Ústí nad Labem  

Den: 11.11.2010 

doba konání:: od 11.00 hodin do 13.45 hodin 

č.j.    559/2010 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

Program:  

Zahájení jednání ředitelem KAZV Ústecký kraj – Mgr. Jaroslavem Hejnou. 

Lektor Ing. Petr Liška - vyzdviţení smyslu CSPV, jejích zásad a cílů, metodika, 

vyhodnocení administrace aktivit CSV v Ústeckém kraji. 

Ing. Ivana Mrázová – seznámení s realizovanými projekty 2010 a s návrhy na 2011.  

Diskuse, závěr. 

 

Jednání tohoto setkání bylo ve věci zhodnocení roku 2010, vyzdviţení potřeby 

předloţení návrhů na projekty roku 2011.  

Byl vyzdviţen přístup KAZV Ústecký kraj k CSV (lektor pan Ing. Liška), který byl 

také velmi kladně hodnocen na celostátní konferenci „Venkov 2009“ v Holešově. 

CSPV v Ústeckém kraji nechtěla být jen formální institucí k pořádání nepotřebných 

aktivit. Důkazem pak byl plán aktivit, které byly připraveny pro rok 2010. 

Je třeba jednoznačně připomenout, ţe CSV je prostředkem především komunikace, 

řešení problémů a nikoli prostředkem řešení investičních potřeb rozvoje venkova.  

Změna podmínek financování v průběhu roku 2010 ale znamenala, ţe se některé  

zajímavé projekty nepodařilo dotáhnout do konce.  

Důleţitým a nezbytným předpokladem je v kaţdém projektu zajistit vazbu na podporu 

implementace PRV a tedy také propagace MZe. Zhodnotit podmínky a přístupy 

účastníků CSV při realizaci aktivit, podmínky administrace a vývoj v přístupu k pojetí 

a vnímání CSV na centrální úrovni. 

 

Projekty roku 2010: 

Byla zaloţená Tematická pracovní skupina (dále TPS) s názvem „Vliv činnosti 

člověka na krajinu českého venkova s důrazem na vodní reţim a zadrţování vody 

v krajině“. V roce 2010 proběhla 3 setkání s partnery a odborníky (únor, březen a 

červen 2010). Při jednáních byl dán prostor pro specifikaci problémů a vyjádření 

názorů orgánů odpovědných za jejich řešení. Výstup TPS – je připravovaná studie o 

vodním reţimu a retenci vody v krajině. Bude  následovat  připomínkové  řízení  všech  
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zúčastněných, dále pak navazovat analýza (kdo má vliv na to, proč k problému 

dochází atd.). Cílem je definovat příčiny negativního vlivu a návody na jejich řešení – 

nahrazení stávajícího stavu a návrh legislativního opatření pro změnu stavu.  
 

Projekt Vzdělávací aktivity zahrnuje: setkávání KAZV a AZV Ústeckého kraje (tj. 

Ústí nad Labem, Litoměřice, Louny a Děčín), workshop „Společný rozvoj venkova 

v pohraničí, příklady projektů dobré praxe ţadatelů z PRV“, projekt „Prohlídka farem, 

které realizovaly projekty z PRV“ a „Informační a vzdělávací seminář pro subjekty 

působící na venkově – potenciální ţadatele z PRV“. 

 

Projekt Propagační akce zahrnuje: Dvoudenní workshop – prezentace a ukázky 

tradičních řemesel v regionu AZV Litoměřice při příleţitosti Ţernoseckého vinobraní,  

dále  katalog zemědělské a řemeslné produkce Šluknovska, tj. zmapování území 

Šluknovska – regionálních a zemědělských producentů – příklady projektů dobré 

praxe ţadatelů z PRV, dále velkorozměrový stan a panely k propagaci CSV.   

 

Projekt „Energeticky soběstačná obec“: proběhl seminář a exkurze včetně prohlídky 

Centrální výtopny na spalování biomasy ve Ţluticích a na pozemku ZD Novosedly se 

sídlem ve Pšově, kde byla ukázka porostu ozdobnice čínské (sloní tráva). 

  

 

Předloţení návrhů na projekty roku 2011:  

Realizaci jednotlivých projektů má v metodice Roční prováděcí plán. Mze pracuje se 

shromáţděnými poţadavky a potřebami získaných od KAZV, resp. AZV, které je zase 

získají od svých členů CSV v okresech, tedy od členů a partnerů. Tím je také zajištěn 

přístup zdola nahoru. Poptávku aktivit tedy vytvoříme tím, ţe se budeme aktivně 

scházet, přemýšlet na potřebách, případně aktivně tyto potřeby vyhledávat ve svém 

okolí. CSV slouţí k podpoře atraktivity venkovského území ČR, ke komunikaci nad 

potřebami venkova a to za účasti zástupců všech moţných aktérů působících na 

venkově. KAZV Ústecký kraj vyzývá partnery a jiné subjekty k předložení 

návrhů na projekty 2011, které zasílejte do 15.12.2010 na mail: 

ivana.mrazova@mze.cz.  
 

 

Diskuse:  

Pan Ing. Beneš, vedoucí AZV Ústí nad Labem pozval přítomné na chystané okresní 

setkání CSV, které proběhne dne 25.11.2010 od 10 hodin v salonku restaurace U Sv. 

Václava, Hrušovany 70 a 26.11.2010 od 10 hodin ve společenské místnosti OBEX 

Most s.r.o., Rekreační 1048, Most.  

Bylo sděleno, ţe informaci o případném konání exkurze v roce 2011 do bioplynové 

stanice by bylo dobré dát vědět i do MAS, protoţe rozhodně by z jejich strany byl 

zájem o účast. Totéţ platí o akcích vzdělávacího a poznávacího charakteru. 
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Dále po představení projektu Návštěva farem, které realizovaly projekty z PRV bylo 

sděleno, ţe by bylo dobré tento projekt znova realizovat v roce 2011 – jiní účastníci, 

jiná místa. 

Byl vznesen dotaz, co můţe KAZV udělat pro věc nespravedlivého výběru projektů 

z PRV, kdy obce s výborným ohodnocením jsou znevýhodněny před obcemi z 

Moravy. Výběr musí být průhledný a spravedlivý, je nutné oslovit politiky, 

funkcionáře a KÚ.      

 

Starostové obcí a MAS mají výhrady k postoji KÚ Ústí nad Labem. Preferuje pánevní 

a jiné oblasti na úkor zemědělské činnosti a obcí, coţ je patrné při rozdělování peněz a 

dotací. Neustále je jím sniţován rozpočet na Ústecký venkov. Připomínky neakceptují 

a delegace nepřijímají. Je nutné působit na zastupitele a bylo by vhodné získat na tuto 

otázku odpověď od odpovědného zástupce KÚ. Tohoto zasedání se KÚ nezúčastnil. 

Návrh na projekt příštího roku – setkání obcí, MAS aj. s KÚ.  

 

            
 

 

 

 

 

Mgr. Jaroslav Hejna 

ředitel Krajské agentury pro zemědělství a venkov 

Ústecký kraj 
 

Zapsala: Ing. Ivana Mrázová 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

            Starostové obcí a M 


